
Pitch fractie D66 
Voorzitter; ik start mijn bijdrage aan deze minutenwals met de constatering dat D66 als 
kleinste oppositiepartij al veel van de zaken die wij in de afgelopen jaren naar voren hebben 
gebracht gerealiseerd gezien heeft; Een normalisering van de OZB; rondom de Japanse 
Duizendknoop; glasvezelbermen en -zo lezen we in deze kaderbrief- nu ook Diftar. 
 
Voorzitter, D66 verheugt zich op het gesprek over democratie en participatie dat u in de 
commisievergadering aankondigde. D66 ziet graag dat in die participatieverordening ruimte is 
voor middelen als een raadplegingsapp, burgertop; loting als aanvulling op verkiezing van 
volksvertegenwoordigers en meespreekrecht voor lokale experts. Maar ook de facilitering van 
bestuurders van dorps- of wijkverenigingen met opleidingsgeld lijkt ons een goed middel om 
de participatie op een hoger plan te brengen.  

Voorzitter, Ruim tien procent van de inwoners van Coevorden leeft in armoede en heeft 
problematische schulden. In Drenthe is alleen in Emmen de situatie zorgelijker. Het Nibud 
heeft berekend dat één schuld-situatie die niet wordt opgelost de maatschappij ruim € 
100.000 kost. Het merendeel van die kosten komt bij de gemeente terecht. 

Gemeenten en organisaties die schuldhulp verlenen, slagen er ondanks al hun inspanningen 
niet in om echt te helpen. Alle goede bedoelingen ten spijt stijgt het aantal jongeren met 
problematische schulden, en zal ook het aantal gezinnen dat in de schulden zit in de loop van 
dit en volgend jaar toenemen. Er is een vernieuwende en aanvullende werkwijze nodig. D66 
wil dat de gemeente Coevorden jongeren en gezinnen met problematische schulden helpt 
door de schulden te herstructureren, zoals dit ook al gebeurt in onder meer Arnhem, Den 
Haag, Rotterdam en Almere.  

Voorzitter, Een groeiend aantal mensen wordt zich ervan bewust dat ook zíj ́niet dagelijks in 
de file hoeven te staan maar geheel of gedeeltelijk thuis kunnen werken. Een trend die we 
hier al eerder vaststelden, maar die nu als gevolg van de coronacrisis duidelijker wordt. 
Coevorden profiteert daarvan. Om ons heen zien we dat veel huizen in de dorpen verkocht 
worden aan werkende mensen die de Randstad als woonplek vaarwelzeggen. Ze komen hier 
wonen, terwijl ze daar blijven werken. D66 hoopt dat de herijking van de woonvisie deze trend 
onderkent en hier nader op inspeelt. In vorige nota’s gaf het college bijvoorbeeld aan zich in 
te zetten voor een goede spoorverbinding tussen Hoogeveen en Coevorden. Daar lezen we 
nu niets meer over. 
 
Met betrekking tot toeristenbelasting ziet D66 graag een omvorming van een nominale naar 
een percentuele heffing: de hoogte van de toeristenbelasting is dan afhankelijk van de prijs 
van de accommodatie.  
 
Internationale en interregionale afstemming zijn sleutels tot economische vooruitgang. Maar 
-en dat hebben we hier ook al eerder bepleit- laten we onze internationale ambities toch 
vooral focussen op de grensregio. D66 kijk uit naar de -door het college toegezegde - 
discussie met de raad over internationale samenwerkingsverbanden. Economie is voor ons 
belangrijk maar D66 blijft grote vraagtekens stellen bij nut en wenselijkheid van officiële 
vriendschapsbanden in verre landen en totalitaire regimes die een loopje nemen met 
rechtstatelijkheid, democratie en mensenrechten. 



 
En overigens, voorzitter, blijft D66 van oordeel dat de bodem van Coevorden, Dalen en 
Oosterhesselen gevrijwaard moet blijven van afvalwaterinjecties van de NAM. 
 
Lars Hoedemaker 


